
Zápisnica z rokovania XVII. Snemu delegátov SPaA SR zo dňa 14. 10. 2023 v Martine 
 
Prítomní: prezenčná listina 
Program: 
  1/ privítanie delegátov a hostí 
  2/ otvorenie Snemu, schválenie programu  
  3/ voľba zapisovateľov, overovateľov a pracovných komisií (mandátová, volebná a návrhová) 
  4/ správa o činnosti Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR od XVI. Snemu  
  5/ správa o hospodárení a činnosti revíznej komisie od XVI. Snemu 
  6/ správa o činnosti v jednotlivých kluboch od XVI. 
  7/ správa mandátovej komisie 
  8/ prerokovanie návrhu na zmenu Smerníc o hospodárení SPaA SR 
  9/ prerokovanie návrhu rozpočtu SPaA SR na roky 2024 a 2025 
10/ voľby členov Výkonného výboru a Revíznej komisie 
11/ rôzne: diskusia, námety činnosti na nastávajúce obdobie  
12/ schválenie uznesení Snemu  
13/ ukončenie XVII. Snemu SPaA SR 
 
K bodu č. 1 a 2 - privítanie delegátov a hostí, otvorenie Snemu, schválenie programu 
Pani Cetkovská, hovorkyňa Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR, privítala delegátov XVII. Snemu SPaA SR a hostí zo 
Spolku psoriatikov a ekzamatikov ČR pani Hanu Přikrylovú a Annu Jirdovú. Zasadanie Snemu otvorila prezidentka Spo-
ločnosti Ľubica Bergmannová. Delegátom predložila návrh programu zasadnutia Snemu. Program Snemu delegáti jed-
nomyseľne schválili.  
 
K bodu č. 3 - Voľba zapisovateľov, overovateľov, voľba pracovných komisií  
Ľubica Bergmannová informovala, že na základe prezentovaných delegátov je možné pristúpiť k hlasovaniu a predložila 
návrh pracovných komisií Snemu.  
Za zapisovateľov boli navrhnuté: Katarína Kapustová a Eva Nagyová.  
Za overovateľov boli navrhnuté: Františka Horváthová a Zuzana Staríčková 
Zapisovateľov a overovateľov delegáti jednomyseľne schválili. 
Mandátovú komisiu v zložení: Renáta Rusinková, Mária Aratová a Jozef Vandák  
Volebnú komisiu v zložení: Marta Zobínová, Marek Magač a Viera Miklošková  
Návrhovú komisiu v zložení: Marta Zobínová, Miroslav Jursík a Marcela Myslivcová  
Mandátová, volebná a návrhová komisia bola delegátmi Snemu jednomyseľne schválená v navrhovanom zložení. 
 
Predsedníčka volebnej komisie pani Marta Zobínová predložila návrh k spôsobu uskutočnenia volieb Výkonného výboru 
(ďalej len VV) a Revíznej komisie (ďalej len RK) s tým, že voľby budú verejné. Delegáti Snemu jednomyseľne schválili 
verejné voľby. 
 
K bodu č. 4 - Správa o činnosti SPaA SR (ďalej len Spoločnosť) od XVI. Snemu 
Príhovor predniesla Ľubica Bergmannová. Vážení členovia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR. Výročná správa o 
činnosti Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR za rok 2021.  
   Začiatok roka 2021 sa niesol v duchu prísnych pandemických opatreniach. Kvôli Covid-19 bol vyhlásený núdzový stav, 
ktorý sa končil 15.05.2021, ale opatrenia pretrvávali i naďalej. Z týchto dôvodov boli zrušené niektoré jarné plánované 
akcie, ako Jarný deň otvorených dverí v Kúpeľoch Červený Kláštor, celoslovenská akcia "Deň kože - deň dotykov" v 
Prešove, čo je naša unikátna celoslovenská akcia, vždy v máji a vo svete nemá obdobu. Prostredníctvom médií a bezpros-
tredne v mestách, kde pracujú Kluby psoriatikov a atopikov, (na Slovensku pôsobí 13 klubov) pomocou lekárov dermato-
lógov kontaktujeme verejnosť a informujeme ju o neinfekčnosti týchto chronických kožných ochorení. Pri tejto príležitos-
ti rozdávame verejnosti „láskomatové kartičky“, ale aj objatia a nádej. Taktiež bola zrušená akcia Deň otvorených dverí 
detí s kožným ochorením v kúpeľoch Smrdáky. Uskutočnilo sa však 12. júna stretnutie na Portáši /samozrejme za dodr-
žania všetkých odporúčaných bezpečnostných Covid opatrení/, čo je naše pravidelné každoročné stretnutie členov SPaA 
SR s členmi SPAE ČR na slovensko-moravskom pomedzí. V prekrásnej prírode sa uskutočnili športové hry členov oboch 
spoločností. Z dôvodu, že neboli možné celoslovenské stretnutia, akcie si robil každý klub osobitne vo svojom meste. 
Koncom jari a v lete napríklad členovia klubu v Humennom navštívili hrad Čičva aj s rodinnými príslušníkmi a deťmi, 
ktorým spravili nezabudnuteľné športové popoludnie. Tesne pred skončením núdzového stavu, 14. mája, sa členovia bra-
tislavského klubu s rodinnými príslušníkmi stretli na akcii Deň kože - deň dotykov a pri tejto príležitosti sme rozdávali na 
znak našim kožným ochoreniam rúška s červenými bodkami. Našimi členmi sú dôchodcovia, invalidný dôchodcovia, 
ZŤP ale aj rodiny s deťmi trpiacich chronickými kožnými ochoreniami, sociálne slabší. Preto sme v kluboch usporiadali 
rôzne ďalšie aktivity ako: Bratislavčania mali netradičný výlet loďou k vodnému dielu Gabčíkovo, výlet na Kamzík s 
návštevou Televíznej veže a bobovej dráhy a odvážnejší si vyskúšali Lanoland Koliba; Popradčania strávili príjemný 
pobyt na chate; Banskobystričania boli na výlete v Španej doline; Prešovčania navštívili dedinku Žubčany; Martinčania sa 
zúčastnili na Turčianskych folklórnych slávnostiach, boli v aquaparku v Trenčianskych Tepliciach, tiež zdolali výstup na 



Bralovú skalu. Koncom októbra sme sa opäť za prísnych covidových opatrení v Bratislave, v Banskej Bystrici a Koši-
ciach zúčastnili 5. ročníka edukačného podujatia pre verejnosť Trhu kože. Deň otvorených dverí v kúpeľoch Smrdáky v 
októbri - Svetový deň psoriázy - bol z pandemických opatrení zrušený. Tento deň, 29. október, je pre našu SPaA SR veľ-
mi dôležitý, preto si kluby v mestách v ktorých pracujú, spravili Bodkovaný deň - celoslovenský happening s presahom 
do zahraničia /medzinárodné organizácie IFPA a EUROPSO/. K Bodkovanému dňu sa zapojili: kolektív Dermatovenero-
logickej kliniky UNM, osobitne Sekcia sestier pracujúcich v dermatológii, kolektív Dermatovenerologickej kliniky v 
Banskej Bystrici, Prírodné liečebné kúpele Smrdáky, Kúpele Červený Kláštor Smerdžonka, Materská škola na Dukelskej 
ulici v Považskej Bystrici, kolektív Tiande, ZŠ s MŠ Podhájska, kolektív OZ S Úsmevom, členovia bratislavského a 
ostatných klubov na Slovensku. Na sklonku jesene covidové opatrenia pokračovali. Napriek tomu sa v dňoch 12. - 14. 11. 
2021 uskutočnil edukačno-relaxačný krátkodobý celoslovenský pobyt, XVI. Snem Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR. 
Okrem iného bola Uznesením z rokovania schválená zmena sídla SPaA SR, ako aj prezidentky SPaA SR. Od 15. novem-
bra boli prijaté nové, opäť prísnejšie pandemické opatrenia. 
Napriek zložitej celoročnej situácii si myslíme, že naša Spoločnosť psoriatikov a atopikov SR je i naďalej viac ako činná. 
Všetky akcie sú sčasti sponzorované donormi, v neposlednom rade si financujú veľa vecí sami členovia. Všetky dôležité 
informácie z oblasti  
dermatologie, liečebnej, liekovej, legislatívnej politiky, o voľno predajných výrobkoch určených na liečbu kožných ocho-
rení ako aj o aktivitách v našich trinástich celoslovenských kluboch boli pravidelne uverejňované v troch číslach informa-
tívnych bulletinoch Helios, ktoré vyšli v mesiacoch marec, júl a december 2021. Predpokladám a pevne verím, že rok 
2022 bude už bez korona opatrení úspešný nielen pre našu Spoločnosť... 
   Výročná správa o činnosti Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR za rok 2022 
   Prvý polrok roku 2022 sa ešte stále niesol v duchu pandemických opatreniach. Napriek opatreniam sa však niektoré 
jarné plánované akcie, ako Jarný deň otvorených dverí v Kúpeľoch Červený Kláštor konal 15. mája; či celoslovenská 
akcia Deň kože - deň dotykov" čo je naša unikátna akcia, vždy v máji a vo svete nemá obdobu, uskutočnila v kluboch. 
Prostredníctvom médií a v mestách, kde pracujú Kluby psoriatikov a atopikov, (na Slovensku pôsobí 13 klubov) pomocou 
lekárov dermatológov kontaktovali verejnosť a informovali ju o neinfekčnosti týchto chronických kožných ochorení. Pri 
tejto príležitosti rozdávali verejnosti „láskomatové kartičky“, ale aj objatia a nádej. Deň otvorených dverí detí s kožným 
ochorením v kúpeľoch Smrdáky sa uskutočnil 04. júna 2022. Táto edukačná akcia usmerňuje rodičov ako sa starať o deti 
s kožnými ochoreniami ako psoriáza, atopická dermatitída, akné... Spojená bola s prehliadkou detskej balneoterapie, det-
skej liečebne Eva i školy. 11. jún patril stretnutiu na Portáši, čo je naše pravidelné každoročné stretnutie členov SPaA SR 
s členmi SPAE ČR na slovensko-moravskom pomedzí. V prekrásnej prírode sa uskutočnili športové hry, zápolilo sa v 
šiestich disciplínach. Z dôvodu, že ešte stále neboli možné celoslovenské stretnutia, akcie si robil každý klub individuálne 
vo svojom meste/okrese. Koncom jari a v lete si napríklad členovia klubu Bratislava zorganizovali bowlingové popolud-
nie, stretli sa na krátkodobom kúpeľnom pobyte v Turčianskych Tepliciach; stretnutie členov klubu Banská Bystrica sa 
odohrávalo v lone prírody pri obci Ľubietová spojené bolo s návštevou a prednáškou včelára a návštevou farmy s koník-
mi; členovia klubu Poprad a Prešov zas zorganizovali jednodňový výlet do kúpeľov Červený Kláštor Smerdžonka... 
Našimi členmi sú dôchodcovia, invalidný dôchodcovia, ZŤP ale aj rodiny s deťmi trpiacich chronickými kožnými ocho-
reniami, sociálne slabší. Prospešné sú osobné stretnutia a tak si v kluboch v druhom polroku usporiadali rôzne ďalšie ak-
tivity ako: v júli sa členovia BA klubu aj s rodinnými príslušníkmi vybrali na výlet po historických a kultúrnych pamiat-
kach krajského mesta Trnava; koniec prázdnin sa Humenčania rozhodli stráviť so svojimi ratolesťami pre turistický vlá-
čik Andy Expres na trase Medzilaborce - Kalinov, pozreli si Krásny Brod kde sa nachádza jeden z najstarších monastie-
rov a odpustových miest na Slovensku a zaujímavá bola návšteva múzea Andy Varhola. V októbri zas výstup na hrad 
Bračov a športové hry si pochvaľovali všetci účastníci; Banskobystričania sa stretli nad Banskou Štiavnicou tajch Červe-
ná studňa a počas prechádzky na vyhliadku a prírodný amfiteáter zbierali jedlé huby, zaujímavá bola návšteva banskoš-
tiavnického betlehemu vyrezávaného z dreva; členovia klubu Poprad sa stretli v Starej Lesnej na guláši a tradičnej ope-
kačke; členovia z Martina mali edukačné popoludnie s prednáškami Ako dosiahnuť rovnováhu nášho tela zvnútra a Chro-
nický zápal je veľký problém. 22. októbra sme sa v Bratislave, Banskej Bystrici a Košiciach zúčastnili 6. ročníka edukač-
ného podujatia zamerané na zvýšenie povedomia o diagnostike a liečbe kožných ochorení, pre verejnosť Trhu kože. 29. 
október - Svetový deň psoriázy, je pre našu SPaA SR veľmi dôležitý. Zúčastnili sme sa na edukačnej akcii Dňa otvore-
ných dverí v kúpeľoch Smrdáky. Na našom propagačnom stánku sme záujemcom dávali poradenstvo i konzultácie o 
chronických kožných ochoreniach ako aj o našej Spoločnosti.   
Spoločnosť psoriatikov a atopikov SR bola v roku 2022 opäť činná. Všetky akcie boli sčasti sponzorované donormi, a v 
neposlednom rade si financujú veľa sami členovia. Dôležité informácie z oblasti dermatológie, liečebnej, liekovej, legisla-
tívnej politiky, o voľno predajných výrobkoch určených na liečbu kožných ochorení ako aj o aktivitách v našich trinástich 
celoslovenských kluboch boli pravidelne uverejňované v troch číslach informačných bulletinoch Helios, ktoré vyšli v 
mesiacoch marec, august a december 2022. V rokoch 2021 a 2022 nám sčasti sponzorovali informačný bulletin Helios 
spoločnosti: Kúpele Smrdáky, Interpharm, Sanofi, UCB, Mavena, ConSynTech, Amgen, L´Oreal, Spiridea, za čo im patrí 
veľké poďakovanie. Bez nich by sme vydávanie museli obmedziť.  
 
K bodu č. 5 - Správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti revíznej komisie od XVI. Snemu 
S p r á v a  o výsledku kontroly hospodárenia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR - revízna komisia 
za obdobie od 01.01.2021 do 31.12.2021 



Ako aj v predchádzajúcom období bola činnosť Revíznej komisie Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR (ďalej len Spo-
ločnosť) z dôvodu pandémie obmedzená. V priebehu roka 2021 sa metodická činnosť realizovala najmä v období I. a 
II.Q.2021, kedy sa komplexne kontrolovali všetky účtovné doklady za rok 2021. V prípade potreby sa kluby individuálne 
usmerňovali v rámci zabezpečenia splnenia  nápravných opatrení, tak napr. Klub Lučenec, Dolný Kubín a Košice. 
Nakoľko účtovné doklady za rok 2021 niektoré Kluby zaslali neskôr a z dôvodu dodržania platných protiepidemiologic-
kých opatrení Hlavného hygienika SR, sme museli posunúť termín účtovnej závierky a podania daňového priznania do 
30. 06. 2022. 
Hospodárenie Spoločnosti v zmysle platných predpisov za rok 2021 kontrolovali členovia revíznych komisii našich Klu-
bov. Okrem toho kontrola hospodárenia klubov bola vykonaná pri nahrávaní účtovných dokladov. V priebehu roka došlo 
k personálnej zmene a dlhoročná hospodárka Spoločnosti Eva Valovičová ukončila svoju aktívnu činnosť a namiesto nej 
funkciu hospodárky prevzala Zuzana Tekauerová. Na XVI. Sneme SPaA SR bola za predsedníčku revíznej komisie zvo-
lená pani Eva Rajčáková a za členky Božena Smadišová a Alžbeta Baloghová. 
Začiatkom roka 2021 a na jeseň ešte pandémia koronavírusu ovplyvňovala život našich členov v kluboch, aktivity boli 
obmedzené, plánované celoslovenské akcie Spoločnosti sa nemohli uskutočniť, čo viedlo ku zníženiu našich príjmov a 
výdavkov a tým sa samozrejme znížil aj počet dokladov, ktoré bolo potrebné kontrolovať. Na XVI. Sneme SPaA SR sa 
pani Editka Spišiaková vzdala funkcie šéfky Revíznej komisie, ale aby pomohla "nováčikom", v spolupráci spravila kon-
trolu centrály a dokladov v kluboch do 30. 09. 2021, za čo jej patrí veľká vďaka!  
Členky revíznej komisie vykonali kontrolu predložených účtovných dokladov za centrálny účet a centrálnu pokladňu, aj 
za všetky kluby za celé obdobie roku 2021. Po kompletizácii sme sa dňa 09. 04. 2022 stretli u pani Valovičovej, 12. a 28. 
04. 2022 u pani Berg-mannovej, a robili ešte kontrolu. Po oprave nezrovnalostí sme požiadali pani Editku Spišiakovú o 
konečnú kontrolu. VV hľadal ekonómku, pretože novozvolená pani revízorka Rajčáková odmietla pracovať, ktorá nám 
vyplní DP. Toto sa stalo 22. 06. 2022 a 27.06. 2022 bolo daňové priznenie odovzdané na DÚ. 
Počet chýbajúcich účtovných dokladov, alebo príloh, ktoré boli predkladané až na vyzvanie, sa oproti predchádzajúcim 
rokom výrazne znížil. Zástupcovia klubu ORAVA Dolný Kubín mali len účtovný doklad týkajúci sa zmien na účtoch v 
peňažných ústavoch. Predmetný Klub má ešte stále 2 účty, na jednom má nezmenený zostatok 1,18 €, na druhom termi-
novanom účte 423,36 €. Opakované odporúčanie VV a RK zrušiť v banke pre nerentabilnosť oba účty a zostatok previesť 
do pokladne, klub nezrealizoval, čo odôvodňuje pandémiou, problémami a neochotou druhej osoby, ktorá má podpisový 
vzor, to doriešiť.  
V priebehu vykonania kontroly u ostatných subjektov bola zabezpečená náprava menej závažných nedostatkov, ktoré sa 
týkali doplnenia príloh, schválených uznesení, zmeny zaúčtovania výdavku na inú účtovnú položku, chýbajúcich podpi-
sov na pokladničných dokladoch, číslovania dokladov, opráv dátumov realizácii účtovných operácii. Najviac ich bolo v 
Klube Lučenec. 
 
Naše príjmy sa v roku 2021 zvýšili o 879,91 €, čo je nárast oproti roku 2020. Pokles bol v položke peňažné dary o 160,00 
€ menej oproti roku 2020 a v položke dotácie od miest a obcí sa nám podarilo v roku 2021 získať len 368,00 € od mesta 
Humenné a Svidník, čo je viac o 168,00 €. Zmluvu mal síce podpísanú ešte klub Lučenec, ale ten ju z dôvodu pandémie 
koronavírusu musel zrušil ako aj časť dotácie musel vrátiť klub Humenné. Členské príspevky nám poklesli len o 182,00 
€. čo poukazuje sa stabilizáciu našej členskej základne. Nižšie členské a to vo výške 3,32 € nám zaplatila už len jedna 
členka z Martina. Podiel z asignácie 2 % dane sme mali v roku 2021 nižší až o 1 143,43 €. Vyššie výdavky Spoločnosti v 
roku 2021 boli oproti predchádzajúcemu roku o 3 077,97 €. Vzrástli nám výdavky najmä centrálne organizovanú činnosť 
o 256,90 €, za kancelárske potreby o 282,96 €, kúpil sa počítač hospodárke za 574,90 €, na akcie klubov, kultúrno-
záujmová činnosť o 816,00 €, účastnícke poplatky - ubytovanie o 300,00 € a relaxačno-edukačný pobyt o 1 648,80 €. 
Výdavky, ktoré sa zahŕňajú do základu dane, t.j. výdavky na občerstvenie, pohostenie a dary nám vzrástli o 187,60 €. 
Nižšie výdavky Spoločnosti v roku 2021 boli oproti predchádzajúcemu roku za paušály, telefóny o 115,00 €, poplatky za 
webhostingové služby o 23,14 €, cestovné o 23,56 €, členské do medzinárodných organizácií o 244,00 €, notárske poplat-
ky o 28,22 € a práce nevýrobnej povahy o 50,30 €.  
Podarilo sa nám zabezpečiť aj pokles výdavkov súvisiacich s prípravou, tlačou a distribúciou nášho bulletinu Helios o 
540,00 €. 
Z predložených dokladov vyplýva, že naša Spoločnosť záväzky k poslednému dňu roku 2021 neeviduje. 
Za rok 2021 sme mali záporný hospodársky výsledok -2 870,85 € €. Zo zdaňovanej činnosti sme mali príjem len 0,23 €, 
peňažné ústavy posielali na účet už len tzv. čisté kladné úroky (t.j. po odpočte dane z úrokov). Daňové priznanie z dôvodu 
pandémie koronavírusu podávame v predĺženom termíne. Za rok 2021 Spoločnosti nevznikla povinnosť hradiť daň z 
príjmov právnickej osoby. 
V roku 2021 sme mali príjmy a výdavky nižšie. Na našich účtoch máme celkom 3 932,95 €. Peňažné prostriedky v hoto-
vosti máme k 31.12.2021 v sume 3 006,51 €. K 01.01.2022 máme disponibilné zdroje v celkovej sume 6 939,46 €                     
Dňa 14.06.2022 
 
 
 
 
 
 



 
 
Prehľad o hospodárení SPaA SR za rok 
2021 a 2022 2021 2022 

 
Stav k 01. 01.     

 
Na bežnom účte  7 390,25 3 932,95 

 
Pokladničná  hotovosť 2 420,06 3 006,51 

 
Spolu finančné prostriedky  k  01.01. 9 810,31 6 939,46 

 
     

 
P r í j m y    

 
Oslobodené príjmy spolu  4 544,32 5 023,00 

 
Z toho :    

 
Členské SPaA SR centrála 4 176,32 4 123,00 

 
dotácie od miest a obcí 368,00 900,00 

 

Príjmy, ktoré nie sú predmetom dane 
spolu 4 160,63 4 960,00 

 
Z toho :    

 
peňažné dary 840,00 4 960,00 

 
podiel zaplatenej dane 2 % 2 675,63 - 

 
ostatné príjmy, účastnícke poplatky  645,00 - 

 
Príjmy zdaňované zrážkou: 0,23 0,34 

 
z toho úroky kladné 0,23 0,34 

 
Spolu príjmy  8 705,18 9 983,34 

   
 

 
V ý d a v k y    

 

Výdavky, ktoré sa zahŕňajú do zákla-
du dane spolu: 615,98 890,86 

 
Z toho :    

 
výdavky na občerstvenie,dary 615,98 890,86 

 

Výdavky vynaložené na príjmy oslo-
bodené od dane spolu: 10 960,05 11 240,59 

 
Z toho :    

 
kancelárske potreby 440,00 128,24 

 
nákup DHM 574,90 - 

 
paušály na telefóny a cestovné 2 075,00 1 940,00 

 

poplatky za internet a za webhostingové 
služby 58,14 714,52 

 
poštovné 128,75 151,95 

 

ost. prev. výdavky na centrálne organi-
zovanú činnosť 289,28 179,82 

 
cestovné 43,64 - 

 
členské do medzinárodných Spoločností 134,00 140,61 

 
akcie klubov, kultúrno-záujmová činnosť 1 241,64 2 632,40 

 
Helios, výdavky na bulletin 2 880,00 4 260,00 

 
bankové poplatky 257,58 285,20 

 
notárske poplatky  60,98 93,50 

 

školenia, účastnícke poplatky, ubytova-
nie 300,00 704,45 

 
práce nevýrobnej povahy 27,34 9,90 

 
relaxačný pobyt, rekondičné cvičenia 2 448,80 - 

 
Spolu výdavky  11 576,03 12 131,45 

 
Hospodársky výsledok  -2 870,85 - 2 148,11 

 
     

 
STAV k 31.12.    

 
Konečný stav pokladňa  3 006,51 2 266,64 

 
Konečný stav bežný účet  3 932,95 2 524,71 

 
Konečný stav spolu k 31.12. 6 939,46 4 791,35 

 
     

 
Kontrolný súčet 6 939,46 4 791,35 

 



S p r á v a  o výsledku kontroly hospodárenia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR - revízna komisia 
za obdobie od 01.01.2022 do 31.12.2022 
V predchádzajúcom období bola činnosť Revíznej komisie Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR (ďalej len Spoločnosť) 
z dôvodu pretrvávajúcej pandémie sčasti obmedzená. Metodická činnosť sa realizovala najmä v I. a II.Q.2023, kedy sa 
komplexne kontrolovali všetky účtovné doklady za rok 2022. V prípade potreby sme kluby individuálne usmerňovali v 
rámci zabezpečenia splnenia nápravných opatrení, napr. Klub Lučenec a Dolný Kubín. Nakoľko účtovné doklady za rok 
2022 niektoré Kluby poslali neskôr, museli sme posunúť termín účtovnej závierky a podania daňového priznania do 30. 
06. 2023. 
Hospodárenie Spoločnosti v zmysle našich platných predpisov za rok 2022 kontrolovali členovia revíznych komisii jed-
notlivých Klubov. Okrem toho kontrola hospodárenia  Klubov bola vykonaná pri nahrávaní účtovných dokladov hospo-
dárkou Spoločnosti Zuzkou Tekauerovou. Na XVI. Sneme SPaA SR bola za predsedníčku revíznej komisie zvolená pani 
Eva Rajčáková, ktorá ale vôbec nespolupracovala počas celého obdobia, teda od XVI. Snemu. Členky Revíznej komisie 
Božena Smadišová a Alžbeta Baloghová boli priebežne o inventarizácii informované. 
Prvý polrok 2022 ešte pandémia koronavírusu ovplyvňovala život našich členov v kluboch, aktivity boli ešte sčasti obme-
dzené, niektoré plánované celoslovenské akcie Spoločnosti sa nemohli uskutočniť. Tým sa samozrejme znížil aj počet 
dokladov, ktoré bolo potrebné kontrolovať. Členky revíznej komisie vykonali kontrolu predložených účtovných dokladov 
za centrálny účet vedený v Slovenskej sporiteľni a centrálnu pokladňu, aj za všetky kluby za celé obdobie roku 2022. 
Doklady z jednotlivých Klubov boli posielané v termíne, len niektoré až po telefonických urgenciách. Kontrola posiela-
ných dokladov z Klubov bola priebežná. Po úplnej kompletizácii sme sa 12. a 28.04.2023 stretli u pani Bergmannovej a 
ešte kontrolovali výstupy z počítača. VV hľadal ekonómku, keďže zvolená revízorka Rajčáková odmietla pracovať, ktorá 
nám pomôže vyplniť daňové priznanie. Toto sa stalo dňa 08. 06. 2023 a 23. 06. 2023 bolo Daňové priznanie a Účtovná 
závierka za rok 2022 elektronicky poslané na DÚ, Bratislava. 
Počet chýbajúcich účtovných dokladov, alebo príloh, ktoré boli predkladané až na vyzvanie, sa oproti predchádzajúcim 
rokom výrazne znížil. Zástupcovia klubu ORAVA - Dolný Kubín mali účtovné doklady týkajúce sa zmien na účtoch v 
peňažných ústavoch. Predmetný Klub má stále termínovaný účet s finančnou čiastkou 423,36 €. Opakované odporúčanie 
VV a RK zrušiť tento účet v banke pre nerentabilnosť a zostatok previesť do pokladne, klub nezrealizoval, čo dôvodí 
problémami a neochotou druhej osoby, ktorá má podpisový vzor a úmrtím tretej osoby, ktorá mala podpisový vzor. Ro-
kovania v banke boli bezvýsledné. V priebehu vykonania kontroly u ostatných subjektov bola zabezpečená náprava menej 
závažných nedostatkov, ktoré sa týkali doplnenia príloh, schválených uznesení, zmeny zaúčtovania výdavku na inú úč-
tovnú položku, chýbajúcich podpisov na pokladničných dokladoch, číslovania dokladov, opráv dátumov realizácii účtov-
ných operácii. Najviac ich bolo v Klube Lučenec. 
 
Naše príjmy sa v roku 2022 zvýšili o 1278,16 €, čo je oproti roku 2021 nárast. Nárast bol v položke peňažné dary o 
4120,00 € oproti roku 2021 a v položke dotácie od miest a obcí sa nám podarilo v roku 2022 získať 900,00 € od mesta 
Humenné a Svidník, čo je viac o 532,00 €. Členské príspevky nám poklesli len o 53,32 €. čo poukazuje sa stabilizáciu 
našej členskej základne. Podiel z asignácie  2 % dane sme v roku 2022 nemali. 
Vyššie výdavky Spoločnosti v roku 2022 boli oproti predchádzajúcemu roku o 555,42 €. Vzrástli nám výdavky najmä 
poštovné o 23,20 €, akcie klubov a kultúrno-záujmová činnosť o 1390,76 €, výdavky na bulletin Helios o 1 380,00 €, 
poplatky za internet a webhostingové služby o 656,38 €, bankové poplatky o 27,62 €, notárske poplatky o 32,52 €, škole-
nia a účastnícke poplatky o 404,45 €. Výdavky, ktoré sa zahŕňajú do základu dane, t. j. výdavky na občerstvenie, pohos-
tenie a dary nám vzrástli o 274,88 €. 
Nižšie výdavky Spoločnosti v roku 2022 boli oproti predchádzajúcemu roku za paušály, telefóny o 135,00 €, ostatné pre-
vádzkové náklady na centrálne organizovanú činnosť o 289,28 €, cestovné o 43,64 €, kancelárske potreby o 311,76 €,  
Z predložených dokladov vyplýva, že naša Spoločnosť záväzky k poslednému dňu roku 2022 neeviduje. 
Za rok 2022 sme mali záporný hospodársky výsledok -2 148,11 €. Zo zdaňovanej činnosti sme mali príjem len 0,34 €, 
peňažné ústavy posielali na účet už len tzv. čisté kladné úroky (t.j. po odpočte dane z úrokov). Daňové priznanie sme 
podali v predĺženom termíne. Za rok 2022 Spoločnosti nevznikla povinnosť hradiť daň z príjmov právnickej osoby. V 
roku 2022 sme mali príjmy a výdavky vyššie. Na našich účtoch máme celkom 2 524,71€. Peňažné prostriedky v hotovosti 
k 31.12.2022 máme v sume 2 266,64 €.  
K 01.01.2023 máme disponibilné zdroje v celkovej sume 4 791,35 €.        Dňa 23. 
06. 2023 
 
K bodu č. 6 - Správa o činnosti jednotlivých klubov od XVI. Snemu 
Z trinástich klubov Spoločnosti bolo zastúpených desať. Ospravedlnili sa zástupcovia z Klubov Košice, Lučenec a Dolný 
Kubín. Predsedovia zúčastnených klubov informovali o svojej činnosti od ostatného snemu. Prostredníctvom bulletinu 
Helios svojimi pravidelnými uverejňovanými príspevkami informovali všetkých členov našej Spoločnosti.  
*   Správa o činnosti Klubu Banská Bystrica za obdobie 2021-2023 - Peter Krajčí 
Rok 2022 sme začali optimisticky. Naše prvé stretnutie sa uskutočnilo v Hogo Fogo klube BB, kde nám MUDr. Prílepko-
vá spravila prednášku ohľadom nových liečebných postupov. Pre naše milé ženy sme pripravili občerstvenie a kvietok k 
ich dňu. Keďže sa nám osvedčili netradičné stretnutia pod šírim nebom v lone prírody, dňa 14.05.2022 sme sa stretli na 
baníckom chodníku v Ľubietovej. Vysoká účasť potvrdila správnosť rozhodnutia organizovať tieto stretnutia. 16. mája 
sme si pripomenuli Deň kože - deň dotykov, informovali sme verejnosť o druhoch ochorenia kože v BB. Na konci mája 



sme sa zúčastnili na otvorení kúpeľnej sezóny v Smrdákoch, ktorého súčasťou bolo aj požehnanie kúpeľných prameňov. 
Od vzniku nášho klubu BB sa pravidelne zúčastňujeme na výstupe na Portáš, kde sa v súťažiach zásluhou nášho predsedu 
umiestňujeme na 1 mieste. Vďaka mu. Ďalšie stretnutie sme zorganizovali na podnet našich členov z BS, ktorí nás za-
viedli na netradičné miesta v jej okolí. V rovnaký deň prebiehal Salamandrový pochod, banícky sviatok, návšteva dreve-
ného betlehemu. Prvé stretnutie klubov v Prešove, zoznamovanie sa členov ale aj predsedov dopadlo na jednotku. Rok 
sme ukončili zaslaním balíčka vzoriek a voskového anjelika s prianím prijemných vianočných sviatkov.  
Rok 2023 sa niesol v tradičnom stretnutí na MDŽ, obdarovaniu kvietkom a posedenie pri kávičke, je našou tradíciou. 
Druhé stretnutie klubov pod vedením BB v Jasení malo príjemnú odozvu a dohodli sme sa na novom stretnutí vo Svidní-
ku. Májové stretnutie sa uskutočnilo v malebnej obci Staré Hory, prehliadka banského chodníka a guláš od šéfa potešil. 
Pani Rusinková naplánovala do detailu stretnutie klubov a pridali sa Martin, Šaľa a Považská Bystrica. Naše klubové 
plány sa sústredia na zvýšenie vedomostí o možnostiach liečby a zmiernení príznakov našich kožných ochorení. Všetky 
naše aktivity ste si mohli dopodrobna prečítať v bulletine Helios rok 2022 a 2023. V blízkej budúcnosti chceme zorgani-
zovať Mikulášske stretnutie s prekvapením. V novom roku plánujeme stretnutia na netradičných miestach v okolí Banskej 
Bystrice.   
 
*   Správa o činnosti Klubu Svidník za obdobie 2021-2023 - PhDr. Renáta Rusinková 
V roku 2023 náš klub oslavuje 20 rokov od svojho založenia v roku 2013, kedy som bola na sneme spoločnosti v Bojni-
ciach. Každé stretnutie našich klubistov je ako „rodinné stretnutie“. V roku 2022 sme boli na relaxačnom pobyte v Jasení. 
V júli sme mali športovú akciu bowling spojenú s občerstvením. V novembri sme na pozvanie prešovských klubistov 
navštívili mesto Prešov. Počas roka sme uskutočnili kultúrne podujatia (kino), zrelaxovali sme na kúpaliskách, Aquruthe-
nii vo Svidník a vo Wellnes SPA v Bardejove. Previezli sme sa na vláčiku Motoráčiku po meste Svidník a po Údolí smrti 
pri obci Kapišová. Mesto Svidník poskytlo členom nášho klubu aj bezplatnú návštevu plavárne na 3. Základnej škole vo 
Svidníku. V máji 2023 sa členovia Svidníckeho klubu zúčastnili Dňa otvorených dverí v liečebných kúpeľoch Červený 
Kláštor Smerdžonka. Taktiež v máji sme v spolupráci Prima Bankou vo Svidníku zorganizovali „Deň kože – deň doty-
kov“. Školáci zo ZŠ Komenského rozdávali na námestí vo Svidníku náš časopis a informovali okoloidúcich, že kožné 
ochorenie nie je nákazlivé. V tejto tradícii chceme pokračovať aj na budúci rok. Taktiež členovia nášho klubu absolvovali 
v priestoroch Územného spolku Červeného kríža kurz poskytnutia prvej pomoci postihnutému (ako pomôcť pri zástave 
dýchania, pri zástave srdca, pri popáleninách). Taktiež sme absolvovali v stretnutie psoriatikov a atopikov SR v Jasení 
(kluby Banská Bystrica, Liptovský Mikuláš, Martin a Svidník. Takéto priateľské stretnutie sa uskutočnilo v auguste aj vo 
Svidníku a pribudol aj Klub Šaľa a Považská Bystrica. Boli ubytovní v penzióne Medveď v obci Medvedie. Prednášala 
nám aj prim. MUDr. Hana Zelenková, PhD. MBA. Počas dvoch dní spoznávali náš poddukliansky kraj. Aj v roku 2023 
sme absolvovali kultúrne a športovo- relaxačné podujatia. V októbri sa plánujeme zúčastniť Dňa otvorených dverí v kú-
peľoch Červený Kláštor Smerdžonka a v novembri edukačnej akcie na Územnom spolku ČK vo Svidníku. Tiež plánuje-
me zorganizovať Mikulášske stretnutie v DOST-e vo Svidníku.    
*   S práva o činnosti Klubu Prešov za obdobie 2021-2023 - Viera Miklošková 
Dňa 15.07.2021 sa uskutočnila výročná členská schôda na ktorej sme vyhodnotili našu činnosť, nečinnosť a prípadne 
ukončenie činnosti nášho klubu, zablahoželali našim jubilantom. Dňa 13.09.2021 sme prijali pozvanie majiteľa firmy 
pána Luigiho Cossara a členská schôdza nášho klubu sa uskutočnila v Župčanoch, exkurziou do firmy L. C. Manager. 
Privítal nás sám majiteľ pozvaním na prehliadku zrekonštruovanej administratívnej budovy. Pokračovali sme do výroby, 
ktorú nám osobne priblížila dcéra majiteľa. Jej odborná prezentácia celou výrobou nás všetkých príjemne prekvapila. Sme 
mu veľmi povďační za exkurziu a  ukázal nám možnosť ak sa starať o svoje zdravie. V dedinke Župčany (okr. Prešov) si 
ho veľmi vážia a volajú ho dokonca Papá. Dáva prácu ľuďom a podieľa sa finančne takmer na všetkých aktivitách, ktoré 
obec organizuje - od cirkevných udalostí až po futbal. Luigi, ako ho všetci familiárne volajú, vo firme L. C. Manager 
vyrába všetko, čo nejako súvisí so spánkom. Paplóny, matrace, vankúše aj deky. Správa o činnosti klubu v roku 2022. 
Deň kože a dotykov, ktorý sa mal uskutočniť v Prešove ešte v roku 2020 a doteraz neuskutočnil a keďže sme mali všetko 
na túto akciu pripravené a zabezpečené považujeme, že táto akcia sa akoby uskutočnila a dohodli sme sa, že tričká, ktoré 
sme mali pripravené pošleme klubom poštou, odoslané boli všetkým klubom 05.05.2022. Na Jarný deň otvorených dverí 
v kúpeľoch Červený Kláštor dňa 15.05.2022 sme sa zúčastnili desiati členovia. Išli sme autobusom, absolvovali procedú-
ry a program, ktorí pripravili kúpele ČK. Príspevok ste si mohli prečítať v Heliose. Výlet si finančne hradil každý účast-
ník sám. Dňa 04.05.2022 bola členská schôdza spojená s odovzdávaním sponzorského daru od spoločnosti LA ROCHE 
POSAY, darček - šampón. Dňa 05.11.2022 – bodkovaný deň, spoločné stretnutie klubov: Prešov, Poprad, B. Bystrica, 
Svidník, Liptovský Mikuláš. Bolo to veľmi milé, spoločensko-športovo  
a kultúrne stretnutie klubov. Správa o činnosti klubu v roku 2023. Dňa 09.02.2023 sa konala rozšírená schôdza výboru 
spojená s kontrolou a podpísaním dokladov k peňažnému denníku za rok 2022. Dňa 21.04.2023 sa uskutočnila výročná 
členská schôdza spojená s účasťou členov klubu Svidník, vedúcou klubu pani PhDr. Renátou Rusinkovou a členmi klubu 
Michalom Kravcom a Jozefom Ozogárom. Zhodnotili sme činnosť aj nečinnosť klubu, prijali nové nápady a vízie do 
ďalšej činnosti klubu. Dňa 24.04.2023 sa uskutočnila prednáška pána Ivana Ratvaja o účinkoch prípravku Hanin vody, po 
prednáške sme si objednali hneď dve krabice. 
*   Správa o činnosti Klubu Bratislava za obdobie 2021-2023 - Jozef Vandák 
Cieľom Bratislavského klubu je pravidelne sa stretávať s našimi členmi na schôdzach, kde sa môžeme od pozvaných 
prednášajúcich dozvedieť o možnostiach liečby nášho kožného ochorenia. Tieto stretnutia máme 2x v roku a to v mesiaci 
apríl a v mesiaci november. Okrem toho máme v priebehu roka niekoľko akcií. Začiatkom nového roka mávame takzvané 



TROJKRÁĽOVÉ stretnutie kde si navzájom prajeme do nového roka. Toto stretávanie máme zaužívané už viac ako 10 
rokov, je to krásne a príjemné posedenie. Už niekoľko rokov pravidelne organizujeme výlet do Tatier na Hrebienok, kde 
obdivujeme Tatranský ľadový dóm a unikátne sochy okolo neho. Medzi naše aktivity patrí každoročne organizovanie v 
mesiaci apríl športové popoludnie, bowlingovú súťaž. Mesiac máj patrí medzi najdôležitejšie aktivity SPaA v našom klu-
be, kde si pripomíname „Deň kože - deň dotykov“, ktorý organizujeme v meste Bratislava. Ako zástupcovia spoločnosti 
informujeme na ulici Vysoká a snažíme sa tak poukázať na problém vyčleňovania ľudí s kožným ochorením z našej spo-
ločnosti. Nezabúdame ani na super akciu, ktorá býva taktiež v máji Smrdákoch a to je Zahájenie kúpeľnej sezóny, kde sa 
náš klub zúčastnil v značnom počte. Každý rok v júni plánujeme v našom klube medzinárodné stretnutie. Je to srdečné 
zvítanie Českých a Slovenských psoriatikov na Portáši. Je to spoločná zaujímavá športová aktivita, na ktorú sa každý teší, 
kde medzi sebou navzájom súťažíme a pritom utužujeme skvelé priateľstvo s našimi českými priateľmi. Naši členovia 
BA klubu si žiadali zúčastniť sa aj divadelného predstavenia, ktorého sa zúčastnili v mesiaci jún. V mesiac júl spoznáva-
me rôzne kultúrne pamiatky: vlani prehliadka v meste v Trnave a tento rok v meste Pezinok. Na mesiac september nám 
pani Nagyová naplánovala pozrieť si múzeum DANUBIANA. Múzeum sa nachádza na polostrove Vodného diela Čuno-
vo. V októbri sa zúčastňujeme Trhu kože. Ide o jediné podujatie, ktoré prináša komplexné odborné informácie z oblasti 
klinickej dermatovenerológie s cieľom zvýšiť pozornosť a záujem ľudí o starostlivosť o kožné problémy a ochorenia. 
Myslíme aj na mesiac október, kde si pripomíname úctu k starším. Pri tejto príležitosti sme popriali a obdarovali našich 
skôr narodených členov kvetinami. 29. október - BA klub sa pripojil k organizovaniu Svetového dňa psoriázy a Bodkova-
nému (Puntíkovému) dňu SPAE ČR. Pri tejto príležitosti sme si na seba zobrali bodkované oblečenie a doplnky s bodka-
mi. Týmto sme dávali na vedomie, že kožné ochorenie, psoriáza nie je nákazlivá. Pritom sme navštívili Deň otvorených 
dverí v Smrdákoch. Koniec roka uzatvárame ako Mikulášske predvianočné posedenie pri kapustnici. V krátkosti som 
zhodnotil činnosť Bratislavského klubu. 
*   Správa o činnosti Klubu Liptovský Mikuláš za obdobie 2021-2023 - Mária Aratová 
Náš klub má 30 členov. Každý rok sa stretávame v klubových priestoroch, ktoré máme od mesta Liptovský Mikuláš. Na 
stretnutí klubu sa začiatkom roka vyberá členský príspevok a dohodneme sa na ďalšej činnosti klubu. Náš klub sa zúčast-
nil na exkurzii na priehrade Čierny Váh, ktorá je najvyššie položená elektráreň na Slovensku. Sprievodca nám porozprá-
val o histórii hornej a dolnej priehrady. Z priehrady je unikátny výhľad na Liptov, Západné a Vysoké Tatry. Najmä na náš 
slovenský symbol Kriváň a Kráľovu hoľu. Radi navštevujeme kultúrne podujatia. Boli sme v kine na film Srdce na dlani. 
V Košiciach na divadelnom predstavení Pygmalión. 16.05.2022 sme na Deň kože - deň dotykov informovali okoloidúcu 
verejnosť mesta a okolia s našou činnosťou. Rozdávali sme bulletiny Helios. Už tradične sa v mesiaci jún stretávame na 
posedení pri guľáši u predsedníčky klubu. Zúčastnení členovia vždy prinesú nejaké doma pripravené dobroty. V novem-
bri máme v klubových priestoroch mesta na záver roka kapustnicu, na ktorej všetci členovia dostanú malý darček. V de-
cembri sme boli v Ružomberku na koncerte Štyroch tenorov. 
V roku 2023 ako každý rok, aj tento rok, sme začali schôdzou v apríli, na ktorej sme vyberali členský príspevok. V tomto 
kalendárnom roku sme boli v kine na "Za všetkým hľadaj ženu" a na "Invalidovi“. Taktiež sme boli na divadelnom pred-
stavení „Traja veteráni“. Boli sme súčasťou predstavenia pre deti, kde sme sa aj na chvíľu cítili ako deti. Bolo to pre nás 
veľmi zaujímavé. V mesiaci jún sme boli na stretnutí na Portáši. Je to už tradičné každoročné stretnutie. V tomto roku 
bolo opäť posedenie pri guľáši, a privítali sme pána Ivana Ratvaja z Bardejova, ktorý nám prezentoval liečivú vodu Hanu. 
Náš člen klubu za zúčastnil aj „Klubovice vo Svidníku“, kde spoznal nielen nových klubistov, ale aj krásy severovýchod-
ného kútu Slovenska, mesto Svidník. V roku 2023 sme dostali od mesta Liptovský Mikuláš peňažný príspevok, ktorý 
využijeme na regeneračné a relaxačné služby a plaváreň. Každý platiaci člen dostal permanentku na tieto aktivity. Týmto 
chceme mestu Liptovský Mikuláš poďakovať za dotáciu. 
*   Správa o činnosti Klubu Humenné za obdobie 2021-2023 - Marta Zobínová 
Náš klub má v súčasnosti 19 platiacich členov, takže sa radíme k tým menším klubom. Asi ako väčšina klubov aj my sa 
potýkame s nedostatkom financií, a tak svoje aktivity uskutočňujeme hlavne vďaka poskytovaným dotáciám z mesta, 
grantových prostriedkov zo SPaA SR, (ktorých je čím ďalej, tým menej) a samozrejme využívame vlastné zdroje, čiže 
vlastné peňaženky. O všetkých akciách, ktoré robíme, sa môžete dočítať v Heliose, takže tu budem stručná. Rok 2022 
sme začali výročnou členskou schôdzou, na ktorej sme zhodnotili uplynulý rok. V máji sme navštívili kúpele Vyšné Ruž-
bachy. Bol to víkendový pobyt, na ktorý sme dostali dotáciu z mesta. Využili sme ho na liečebné procedúry, spoločenské 
posedenie a spoznávanie okolia, do ktorého patrila aj návšteva hradu v Starej Ľubovni. V závere prázdnin sme sa rozhodli 
absolvovať cestu turistickým vláčikom ANDY EXPRES na trase Medzilaborce - Kalinov. Cestou vlakom do Medzilabo-
riec sme sa zastavili v Krásnom Brode, kde sa nachádza jeden z najstarších monastierov na Slovensku, označovaný aj ako 
rusnácky Devín. Ďalšou našou aktivitou boli už tradičné športové hry na Brekovskom hrade, ktoré sa tešia veľkej obľube 
aj u našich rodinných príslušníkov. Robíme ich vždy na inom mieste, a tak spoznávame rôzne historické a kultúrne zau-
jímavosti v našom okolí. Záver roka patril stretnutiu pri vianočnom punči. Rok 2023 sme takisto začali schôdzou, spoje-
nou s posedením pri novoročnej kapustnici. V máji sme mali plánovaný výlet na Liptov. V tom čase bol oň malý záujem a 
presunuli sme ho na september. Aj na tento víkendový relaxačno-liečebný pobyt sme dostali dotáciu od mesta. Takisto 
sme tam absolvovali liečebné procedúry, každý podľa vlastného výberu. V susednej obci Kalameny sme sa kúpali v prí-
rodnom jazierku s termálnou vodou. Nechýbala prehliadka kúpeľov, aj Lučianského vodopádu. V septembri sme mali 
ďalšiu akciu a to naše tradičné športové hry s rodinnými príslušníkmi. Tentoraz sme ich robili neďaleko Humenného, v 
rekreačnej oblasti Brestovské rybníky. Keďže je tam strelnica, tak sa súťažilo v streľbe zo športovej pištole, samozrejme 
pod odborným dohľadom. V októbri nás ešte čaká kultúrne podujatie podľa ponuky MsKS v Humennom a záver roka 



bude patriť vianočnému stretnutiu. Na záver by som chcela povedať, že mi je ľúto, že je nás tak málo v klube, aj by sme 
ho chceli omladiť, ale napriek všetkým snahám, nedarí sa. Ľudia nemajú záujem. Ďakujem za pozornosť. 
*   Správa o činnosti Klubu Martin za obdobie 2021-2023 - Katarína Kapustová 
V roku 2022 sme sa prvýkrát stretli v marci. Zhodnotili sme prechádzajúci rok, zvolili si nový výbor a dohodli sme sa na 
činnosti klubu v roku 2022. Na tomto stretnutí sme sa oboznámili aj s metódou cviční podľa Dr. McKenzie pri bolestivej 
chrbtici alebo kolene. Na stretnutí v apríli sme sa mohli dozvedieť o liečivých účinkoch nádchovníka a vďaka Majke Zo-
ššákovej, ktorá nám doniesla odrezky, sme si mohli začať túto bylinku pestovať aj doma. 06.a 07. mája sme sa zúčastnili 
v OC Galéria s naším stánkom akcie „Zdravie pod kontrolou“, ktorý sme spojili s naším Dňom kože - dňom dotykov - 
kde sme prezentovali náš klub. Na stretnutí 26.05.2022 naši členovia dostali šampón PSO lution, pre liečbu psoriázy vo 
vlasoch, ktorý sme dostali od VV, od distribútora tohto prípravku. 18.-25.06.2022 sme boli v Podhájskej na ozdravnom 
pobyte. Na júnovom stretnutí sme sa dozvedeli o účinkoch prasličky roľnej a v auguste o účinkoch cvikly na náš orga-
nizmus. 22.09.2022 sme sa stretli na Divadelnom námestí na koncerte Kandráčovcov. 27.10.2022 sme sa v priestoroch 
zastúpenia firmy ZINZINO z prezentácie mohli dozvedieť o účinkoch OMEGA 3 mastných kyselín na náš organizmus. 
Posledné stretnutie v minulom roku bolo 08.12.2022 -Predvianočné posedenie. Na stretnutí sme si mohli pochutnať na 
vianočných koláčikoch, punči a inom občerstvení a rozdali sme si aj malé darčeky, ktoré doniesli naši členovia. Aj v tom-
to roku 2023 sme sa stretávali koncom každého mesiaca. Na stretnutiach sme diskutovali na rôzne témy - v januári to bolo 
o účinkoch liečivej huby Reishi, vo februári sme sa rozprávali o účinkoch Bazalky pravej a aj Bazalky posvätnej - Tulsi, v 
apríli o tom ako súvisí hladina cholesterolu so zápalovými ochoreniami. V auguste sme sa rozprávali o súvise psoriázy s 
výskytom interných ochorení, v septembri na podobnú tému o pridružených ochoreniach pri psoriáze. 31.03.2023 sme si 
boli zahrať kolky vo Vrútockej kolkárni. V máji v sobotu 27.05.2023 sme si urobili výlet do prírody - boli sme v Turčian-
skej Štiavničke na Teplických serpentínach a na vyhliadke, odkiaľ bol krásny výhľad na Krivánsku časť Malej Fatry a 
obce severného Turca. Od 25.06. do 01.07.2023 sme absolvovali 6-dňový pobyt  v Podhájskej. Ubytovaní sme boli v 
apartmánovom dome Andejka a užívali si účinky liečivej vody na kúpalisku a v Rímskych kúpeľoch. Ešte plánujeme 
návštevu divadla a na záver roka Vianočné posedenie. 
*   Správa o činnosti Klubu Poprad za obdobie 2021-2023 - Marek Magač 
Začiatok roka 2022 sme nemali žiadnu akciu pre Covid19. 15.05.2022. Jarný deň kože a otvorených dverí v kúpeľoch 
Červený Kláštor Smerdžonka. Zúčastnili sme sa akcie VŠZP meranie zraku, cholesterolu, meranie tuku. Kúpanie, masáže 
a výlet do okolia... 01.02.2023 sa zopár členov zúčastnilo Výstavy obrazov v Martine maliarky Jarmili Viderovej. 
03.09.2022 Ukončenie leta v Starej lesnej u nášho člena Ľubomíra Laufa a varenie guľášu. 23.10.2022 Jesenný Deň otvo-
rených dverí v kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka. Zdravotná akcia VŠZP, výlet do okolia Kúpeľov. 19.11.2022 
koncoročná kapustnica a výročná schôdza u našich členov manželov v ich Aqualand penzión, Štefaniková 893, manželov 
Palanovcov v Poprade. Priebežne počas roka niektorý členovia chodia individuálne do Termálneho kúpaliska Vrbov. 
14.05.2023 Jarný deň kože a otvorených dverí v kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka zdravotná akcia VšZP. Kúpanie, 
masáže, výlet... 02.09. 2023 ukončenie leta v Starej Lesnej u nášho člena Ľubomíra Laufa a varenie guľášu. Od 13. do 
15.10.2023 sa konal Snem SPaA SR, na ktorý bolí delegovaný predseda Ing. Marek Magač, Viera Majerčáková, Mária 
Magačová a Marianna Lehocká. 22.10.2023 bol Jesenný Deň otvorených dverí v kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka. 
02.12.2023 výročná schôdza a koncoročná kapustnica s mikulášskym posedením. Bude voľba nového predsedu SPaA SR 
klubu Poprad nakoľko ja, Marek Magač, zakladám Klub SPaA SR Spišská Nová Ves. 
*   Správa o činnosti Klubu Šaľa za obdobie 2021-2023 - Marián Adamko 
V januári 2022 bola vykonaná inventarizácia a tiež schôdza Výboru klubu. V júli v rámci Výročnej schôdze klubu pre-
behla prvá etapa odovzdania šampónov od sponzora, spolu s fotením. Druhá etapa prebehla v auguste v rámci relaxačno-
rekondičného pobytu v TK Podhájska. V januári 2023 vykonal Výbor klubu počas svojej schôdze tiež inventarizáciu za 
rok 2022. V apríli bola Výročná schôdza klubu a v máji sa dvaja členovia klubu vykúpali v TK Podhájska v časti Energy 
I. 
 
*   Správa o činnosti Klubu Považská Bystrica za obdobie 2021-2023 - Marcela Myslivcová 
Činnosť nášho klubu je v súčasnej dobe trocha menej aktívna. Stretávame sa dva krát do roka a to na jeho začiatku a ku 
koncu roka. Vymeníme si poznatky čo máme nové, poradíme si. Stretnutia na Portáši sa každý rok zúčastňuje naša najak-
tívnejšia členka, MarcelkaMyslivcová. Tak tomu bolo i tento rok. Ešte k tomu pridala aj stretnutie vo Svidníckom klube a 
samozrejme sa zúčastnila aj na sneme SPAE ČR. Na koncoročnom stretnutí sa budeme snažiť naplánovať aj nové aktivity 
na rok 2024.  
 
K bodu č. 7 - Správa mandátovej komisie  
Správu mandátovej komisie predniesla jej predsedníčka pani Renáta Rusinková. Uviedla, že na XVII. Snem SPaA SR 
bolo delegovaných 40 členov z jednotlivých klubov SPaA SR. Na Sneme bolo prítomných podľa prezenčnej listiny 40 
delegátov a traja hostia. XVII. Snem SPaA SR je uznášania schopný.  
 
K bodu č. 8 - Prerokovanie návrhu na zmenu Smerníc o hospodárení SPaA SR  
Smernice o hospodárení boli delegátom poslané elektronicky, aby ich vo svojich kluboch mohli s členmi prerokovať. 
Keďže prítomní delegáti nemali pripomienky, dala predsedajúca hlasovať. Smernice o hospodárení boli schválené všet-
kými delegátmi. 
 



K bodu č. 9 - Prerokovanie a schválenie návrhu rozpočtu SPaA SR na roky 2022 a 2023  
Hospodárka Spoločnosti Zuzana Tekauerová predložila na nastávajúce roky 2024 a 2025 návrh VV na výšku členských 
príspevkov a výdavkových položiek, ktorých výšku, podľa platných Smerníc hospodárenia SPaA SR schvaľuje Snem 
delegátov. Ďalej predložila návrh rozpočtu. 
 
Snem jednomyseľne schválil - (za 40, zdržali sa 0, proti 0):  
1.  Výšku členského príspevku v rokoch 2024 a 2025 vo výške 15,00 € a viac a kolektívne členské vo výške 35,00 € a 
viac. 
2.  Výšku výdavkov na občerstvenie: 
a)  na akciách v Kluboch maximálne 6x ročne 5,00 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny  
b)  na zasadnutiach VV a pozvaných hostí maximálne 4x ročne 5,00 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny; v 
prípade  
     mimoriadneho zasadnutia maximálne 4x ročne 4,00 € na zúčastnené osoby podľa prezenčnej listiny 
c)  podávané pri rokovaniach zástupcov VV SPaA SR (2 členovia) so spolupracujúcimi firmami najviac 10,00 € na zú-
častneného  
     člena  
d)  v prípade vykonávania revízií hospodárenia alebo kontrol, trvajúcich viac ako 4 hodiny za deň, občerstvenie 4,00 € na 
osobu,  
     maximálne 4x ročne. 
3.  Vyplácanie dotácií na činnosť Klubom v rokoch 2024 a 2025 vo výške 7,00 € na platiaceho člena, ktorý zaplatil člen-
ský príspevok  
     v plnej výške. 
4.  Výšku paušálnych mesačných výdavkov na telekomunikačné poplatky a cestovné prostriedkami hromadnej dopravy 
pre členov  
     VV SPaA SR: 50,00 € prezidentka, 35,00 € viceprezidentka, 50,00 € hospodárka, 20,00 € tajomník a 20,00 € člen, 
počas  
     nastávajúceho volebného obdobia. 
5.  Cestovné náhrady v Kluboch schvaľuje členská schôdza; vo VV nadpolovičná väčšina členov VV; cezhraničné cesty 
schvaľuje  
     VV. Cestovné náhrady sa môžu preplácať len v prípade dostatočných finančných prostriedkov v SPaA SR.  
6.  Limit pokladničnej hotovosti vo výške 2 000,00 €. 
7.  Jednorazový príspevok na telefón, internet... predsedovi klubu schvaľujú členovia klubu na výročnej schôdzi. 
8.  Vyrovnaný rozpočet príjmov a výdavkov Spoločnosti na roky 2024 a 2025 celkom vo výške 16 000,00 €, takže ročne  
     rozpočtované príjmy vo výške 8 000,00 € € a rozpočtované výdavky tiež vo výške 8 000,00 € v členení podľa predlo-
ženého  
     návrhu. 
 
Plánovaný rozpočet SPaA SR na roky 2024 a 2025 v € 
 

 
Spolu rok 2024 rok 2025 

PRÍJMY    Členské príspevky 9 000 4 500 4 500 
Sponzorské, dary 4 000 2 000 2 000 
2% resp. 3% z dane z príjmu 3 000 1 500 1 500 
S p o l u  príjmy: 16 000 8 000 8 000 
VÝDAVKY    Kancelársky materiál 400 200 200 
Občerstvenie VV a Snem 400 200 200 
Paušály 4 200 2 100 2 100 
Helios - výdavky na bulletin, honoráre 1 400 700 700 
Poplatky – internet, web. stránka 200 100 100 
Cestovné 200 100 100 
Ubytovanie - napr. edukačné pobyty 2 000 1 000 1 000 
Poštovné 200 100 100 
Akcie a rekondičné pobyty, príspevky 
klubu 6 000 3 000 3 000 
Notárske poplatky 200 100 100 
Poplatky banke 400 200 200 
Rôzne - napr. členské do organizácií 400 200 200 
S p o l u  výdavky : 16 000 8 000 8 000 

 



Vyrovnaný rozpočet pre obdobie rokov 2024 a 2025: príjmy na jednej a výdavky na druhej strane 
 
K bodu č. 10 - Voľby členov výkonného výboru a revíznej komisie 
Predsedníčka volebnej komisie predstavila kandidátov do Výkonného výboru a Revíznej komisie. Voľby sa uskutočnili 
verejným hlasovaním, jednotlivo za každého kandidáta. 
* Do Výkonného výboru boli zvolení títo členovia:  
Ľubica Bergmannová (za 39, zdržal sa 1, proti 0), Ľubomíra Samleková (za 39, zdržal sa 1, proti 0), Zuzana Tekauerová  
(za 39, zdržal sa 1, proti 0), Renáta Rusinková (za 39, zdržal sa 1, proti 0) a Miroslav Jursík (za 39, zdržal sa 1, proti 0),  
pani Františka Horváthová a Zuzana Staríčková - náhradníčky  
* Do Revíznej komisie boli zvolení títo členovia:  
Daniela Biskupičová (za 39, zdržal sa 1, proti 0), Alžbeta Baloghová (za 39, zdržal sa 1, proti 0) a Peter Krajčí  
(za 39, zdržal sa 1, proti 0) 
 
Po krátkej prestávke predsedníčka volebnej komisie Marta Zobínová oznámila delegátom XVII. Snemu rozdelenie funk-
cií nového  
* Výkonného výboru SPaA SR: prezidentka Ľubica Bergmannová - štatutár, viceprezidentka Ľubomíra Samleková - šta-
tutár,  
hospodárka Zuzana Tekauerová, tajomník Miroslav Jursík a členka Renáta Rusinková.  
* Do revíznej komisie bola zvolená za predsedníčku Daniela Biskupičová a členmi sú Alžbeta Baloghová a Peter Krajčí.  
V mene prítomných delegátov im zablahoželala a zapriala im veľa tvorivých síl, elán a predovšetkým pevné zdravie. 
Styk so zahraničím bude naďalej vykonávať náš dlhoročný člen pán RNDr. Miloslav Čubrík. 
 
K bodu č. 11 - Rôzne, diskusia, námety činnosti na nastávajúce obdobie 
* Pani Mária Cetkovská - príspevok k mediálnym správam - vízia "Bodkovaného dňa" v rámci Svetového dňa psoriázy, 
požiadala použitie bodkovaného panáčika aj na letáčikoch OZ Bodkáčik a na spoločných aktivitách - o návrhu sa hlasova-
lo, všetci prítomní delegáti súhlasili, návrh bol schválený. Vyzdvihla spoluprácu klubov na spoločných aktivitách: Portáš, 
stretnutie v BB, vo Svidníku... 
* Pani Hana Přikrylová, zástupkyňa SPAE ČR nás informovala o aktivitách ich Spoločnosti. Organizujú zájazdy do 
Chorvátska - Baška Voda k moru a do kúpeľov v Maďarsku. Pre deti v kúpeľoch organizujú Rozprávkový deň. K Sveto-
vému dňu psoriázy bude opäť organizovaný "Bodkovaný deň". Tiež vyzvala prítomných, že aj naši členovia zo SR sa 
môžu zúčastniť zájazdov organizovaných ich Spoločnosťou. 
* Pán Jozef Vandák sa poďakoval účastníkom stretnutia na Portáši, hlavne tým, ktorí pomohli s dopravením účastníkov z 
Púchova do Sedla pod Portášom. Poďakoval motorizovaným členom z klubu BB, PB, LM a BA. 
* Pani Ľubica Bergmannová informovala, že:  
-  podľa Stanov SPaA SR bod 2.3 Program činnosti - najmenej 2x za rok sa bude vydávať pre svojich členov vlastný bul-
letin pod 
   názvom Helios. V prípade potreby a dostatku finančných prostriedkov môže sa vydať mimoriadne číslo.  
-  Z dôvodu zmeny sídla SPaA SR dáme vyrobiť novú pečiatku. 
-  Z dôvodu rôznych zmien treba navrhnúť nové propagačné materiály pre Spoločnosť - očakávame grafické návrhy. 
-  Na záver informovala prítomných o nečinnosti klubu v Lučenci. (Zápisnica klubu LC bola uverejnená v Heliose 
č.3/2022.) Pani  
   Mária Gilanová je dlhodobo chorá a ďalej nemôže viesť klub. Do dnešného dňa sa nik neprihlásil, kto by pokračoval v 
jej diele.  
   Vyzveme členov klubu mailom, resp. telefonicky, či sa prehlásia do iného klubu alebo zostanú v zaradených bez klubu. 
Zostávajúce 
   finančné prostriedky budeme žiadať poslať na účet SPaA SR. Ďalej budeme pokračovať v zmysle platných Stanov Spo-
ločnosti.  
Ďalej predsedajúca uviedla, že s prednesenými pripomienkami a návrhmi sa bude VV zaoberať na svojich zasadaniach a 
členovia Spoločnosti o nich budú informovaní prostredníctvom zápisníc. 
 
K  bodu č. 12 - Schválenie uznesení Snemu 
Návrh uznesenia z rokovania XVII. Snemu SPaA SR predniesla predsedníčka návrhovej komisie pani Marta Zobínová. 
Uznesenie XVII. Snemu SPaA SR bolo delegátmi jednomyseľne schválené, (za 40, zdržal sa 0, proti 0). 
 
K bodu č. 13 - Ukončenie XVII. Snemu SPaA SR 
Ľubica Bergmannová prítomným delegátom poďakovala za aktívnu účasť. Novému Výkonnému výboru, Revíznej komi-
sii a všetkým prítomným delegátom a hosťom zaželala veľa šťastia, zdravia, menej stresu, ale hlavne veľa elánu do ďalšej 
našej spoločnej práce. Tým zasadnutie XVII. Snemu ukončila. 
 
Zapísala: Katarína Kapustová a Eva Nagyová 
 
Zápisnicu overili: Františka Horváthová a Zuzana Staríčková                                        Martin dňa 14. 10. 2023 



U Z N E S E N I E  -  z rokovania XVII. Snemu delegátov SPaA SR dňa 14. 10. 2023 v Martine 
 

XVII. Snem delegátov Spoločnosti psoriatikov a atopikov Slovenskej republiky (ďalej len SPaA SR alebo Spoločnosť) 
na základe prerokovaných správ a diskusie prijíma nasledovné uznesenie: 

 
A.  S CH V A Ľ U J E 
1.  Správu mandátovej komisie 
2.  Správu o činnosti SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
3.  Správu revíznej komisie o činnosti a hospodárení SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
4.  Správy o činnosti jednotlivých klubov SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
5.  Správu návrhovej komisie 
 
B.  Z V O L I L  na nastávajúce volebné obdobie: 
1.  Výkonný výbor (ďalej len VV) SPaA SR v zložení: 
     Ľubica Bergmannová, Ľubomíra Samleková, Zuzana Tekauerová, Renáta Rusinková a Miroslav Jursík  
2.  Revíznu komisiu (ďalej len RK) SPaA SR zložení: 
     Alžbeta Baloghová, Daniela Biskupičová a Peter Krajčí 
 
C.  K O N Š T A T U J E,  že v zmysle platných STANOV SPaA SR Výkonný výbor Spoločnosti na svojom prvom za-
sadnutí konanom dňa 14. 10. 2023 na nastávajúce obdobie zvolil:  
Za prezidentku - Ľubicu Bergmannovú - štatutár 
Za viceprezidentku - Ľubomíru Samlekovú - štatutár 
Za tajomníka - Miroslava Jursíka 
Za hospodárku - Zuzanu Tekauerovú 
Za členku - Renátu Rusinkovú 
 
D.  K O N Š T A T U J E,  že v zmysle platných STANOV SPaA SR Revízna komisia Spoločnosti na svojom prvom 
zasadnutí konanom dňa 14. 10. 2023 na nastávajúce obdobie zvolila:  
Za predsedníčku revíznej komisie: Danielu Biskupičovú 
Za členov: Alžbetu Baloghovú a Petra Krajčího 
 
E.  S CH V A Ľ U J E  pre oblasť hospodárenia Spoločnosti: 
1.  Výšku členského príspevku v rokoch 2024 a 2025 vo výške 15,00 € a viac a kolektívne členské vo výške 35,00 € a 
viac 
2.  Výšku výdavkov na občerstvenie: 
a)  na akciách v Kluboch maximálne 6x ročne 5,00 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny 
b)  na zasadnutiach VV a pozvaných hostí maximálne 4x ročne 5,00 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny; v 
prípade  
     mimoriadneho zasadnutia maximálne 4x ročne 4,00 € na zúčastnené osoby podľa prezenčnej listiny 
c)  podávané pri rokovaniach zástupcov VV SPaA SR (2 členovia) s farmaceutickými firmami najviac 10,00 € na zúčast-
neného  
     člena  
d)  v prípade vykonávania revízií hospodárenia alebo kontrol, trvajúcich viac ako 4 hodiny za deň, občerstvenie 4,00 € na 
osobu,  
     maximálne 5x ročne. 
3.  Vyplácanie dotácií na činnosť Klubov v rokoch 2024 a 2025 vo výške á 7,00 € na platiaceho člena, ktorý zaplatil člen-
ský  
     príspevok v plnej výške. 
4.  Výšku paušálnych mesačných výdavkov na telefónne poplatky a cestovné prostriedkami hromadnej dopravy pre čle-
nov  
     VV SPaA SR: 50,00 € prezidentka, 35,00 € viceprezidentka, 50,00 € hospodárka, 20,00 € tajomník a 20,00 € člen po-
čas  
     nastávajúceho volebného obdobia. 
5.  Cestovné náhrady v kluboch schvaľuje členská schôdza klubu, v zmysle usmernení; vo VV nadpolovičná väčšina čle-
nov VV,  
     cezhraničné cesty schvaľuje VV. Cestovné náhrady sa môžu preplácať len v prípade dostatočných finančných pro-
striedkov. 
6.  Limit pokladničnej hotovosti vo výške 2 000,00 €. 
7.  Vyrovnaný rozpočet príjmov a výdavkov Spoločnosti na roky 2024 a 2025 celkom vo výške 16 000,00 €, takže ročne  
     rozpočtované príjmy vo výške 8 000,00 € a rozpočtované výdavky tiež vo výške 8 000,00 € v členení podľa predlože-
ného návrhu. 
 



F.  S CH V A Ľ U J E   
1.  zmenu Smerníc o hospodárení SPaA SR 
 
G.  U K L A D Á  
1.   VV SPaA SR rozpracovať v termíne do 31. 05. 2024 zámery z rokovania XVII. Snemu do plánov činnosti Spoločnos-
ti a zabezpečiť ich realizáciu v nastávajúcom volebnom období. 
Termín: v texte 
Zodpovedá: VV SPaA SR 
2.   VV SPaA SR prerokovať v termíne do 30. 06. 2024 námety a návrhy prednesené na XVII. Sneme SPaA SR 
a v termíne  
do 30. 09. 2024 rozhodnúť o ich prípadnom využití a realizácii v ďalšej práci. 
Termín: v texte 
Zodpovedá: VV SPaA SR 
 
 
 
           Ľubica Bergmannová 
Schválené  14. 10. 2023 v Martine        prezidentka SPaA SR 
 


